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 Łódź, dnia 30 maja 2012 r. 
RG.0002.17.2012 
 

PROTOKÓŁ XVII/12 
 

z obrad XVII Sesji Rady Gminy Nowosolna 
odbytej w dniu 30 maja 2012 roku o godz. 1000 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Nowosolna, 
Łódź, ul. Rynek Nowosolna 1 

 
 
Stan ustawowy Rady  – 15 radnych 

Obecnych na Sesji  - 15 radnych ( zał. nr 1 do protokołu – lista obecności) 

Sołtysi i zaproszeni goście według załączonych list obecności ( załącznik nr 2 

i nr 3 do protokołu). 

Czas trwania sesji : 1010 – 1410. 

Ad. I.1. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Dokonała otwarcia obrad XVII Sesji Rady Gminy Nowosolna. Powitała wszystkich obecnych. 
Stwierdziła kworum - obecnych 14 radnych (radny Grzegorz Grzeliński – spóźnił się). 
 
Ad.I.2. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Przedstawiła proponowany porządek obrad : 
I. 
1. Otwarcie sesji, powitanie radnych i zaproszonych gości, stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XVI Sesji Rady Gminy Nowosolna. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym. 

II. 
Podjęcie uchwał w sprawach: 

1.  wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości zamiennej w ramach 

odszkodowania;  

2.  upoważnienia Wójta Gminy Nowosolna do złożenia wniosku o dofinansowanie oraz 

przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą : „Budowa kanalizacji w 

miejscowości Natolin i Teolin” w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i 

Środowisko; 

3. wyrażenia zgody na wydzierżawienie mikrokanalizacji teletechnicznej; 

4. określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Nowosolna; 

5. zobowiązania Wójta Gminy Nowosolna do przeprowadzenia audytu wewnętrznego 

dotyczącego realizacji i rozliczenia inwestycji pod nazwą : „Budowa Gminno 

Parkowego Centrum Kultury i Ekologii w Plichtowie; 

6. zmian w Wieloletniej Prognozie Gminy Nowosolna na lata 2012 – 2016; 
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7. zmiany stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego na 2012 rok; 

8. zmian do budżetu Gminy Nowosolna na rok 2012. 

III. 
1. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych i wolnych wniosków 
zgłoszonych na poprzedniej Sesji. 

2. Interpelacje radnych - udzielenie odpowiedzi. 
3. Wolne wnioski i zapytania - udzielenie odpowiedzi,. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad XVII Sesji Rady Gminy Nowosolna. 

 
Uwagi do porządku obrad :  
Radny Sławomir Adamczewski : 
Brak punktu (w chwałach) odnośnie podziału wolnych środków, czy to jest zawarte w 8 
punkcie uchwał.  
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Podział wolnych środków zawiera sie w uchwale zmian do budżetu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
W bloku „II”, uchwałodawczym w punkcie 5 jest projekt uchwały zobowiązujący Wójta 
Gminy Nowosolna do przeprowadzenia audytu wewnętrznego dotyczącego realizacji  
i rozliczenia inwestycji pod nazwą : „Budowa Gminno Parkowego Centrum Kultury i Ekologii 
w Plichtowie, po konsultacji z radcą prawnym, stwierdziliśmy, że taki projekt uchwały nie ma 
umocowań prawnych, dlatego radni otrzymali stosowną informacje na e-maile w tej sprawie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Odczytała informację dla radnych odnośnie wyżej wymienionego projektu uchwały – 
załącznik nr 4 do protokołu. 
Zaproponowała, aby Rada przegłosowała projekt wniosku do Wójta w bloku „III”, punkcie 3. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Odczytanie zmienionego porządku obrad: 
I. 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych i zaproszonych gości, stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XVI Sesji Rady Gminy Nowosolna. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym. 

II. 
Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. wyrażenia zgody na przekazanie nieruchomości zamiennej w ramach 

odszkodowania;  

2. upoważnienia Wójta Gminy Nowosolna do złożenia wniosku o dofinansowanie 

oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą : „Budowa kanalizacji w 

miejscowości Natolin i Teolin” w ramach Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko; 

3. wyrażenia zgody na wydzierżawienie mikrokanalizacji teletechnicznej; 

4. określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Nowosolna; 

5. zmian w Wieloletniej Prognozie Gminy Nowosolna na lata 2012 – 2016; 
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6. zmiany stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego na 2012 rok; 

7. zmian do budżetu Gminy Nowosolna na rok 2012. 

III. 
1. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych i wolnych wniosków zgłoszonych 

na poprzedniej sesji. 
2. Interpelacje radnych - udzielenie odpowiedzi. 
3. Wolne wnioski i zapytania - udzielenie odpowiedzi,. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad XVII Sesji Rady Gminy Nowosolna. 
 
Głosowanie porządku obrad : 
„za” 14 głosów, głosowanie jednogłośne. 
 
Ad. I.3. 
Uwagi do protokołu z sesji XVI: 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska : 
W protokole znajduje się błąd techniczny, po jego znalezieniu poinformuję pracownika biura 
obsługi. 
Głosowanie nad przyjęciem protokołu z sesji XVI: 
„za”- 13 głosów; „przeciw” – 0 głosów; „wstrzymujących się” –1 głos. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Stwierdziła przyjęcie protokół z obrad Sesji XVI. 
 
Ad. I.4. 
Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano radnych : 

1. Mirosława Janasika; 
2. Małgorzatę Kamińską – Bruszewską; 
3. Sławomira Adamczewskiego. 

Skład Komisji przyjęto podczas głosowania 14 głosami „za”. 
 
Ad. I. 5. 
Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym: 
Wójt Gminy Tomasz Bystroński :  
Informacja obejmuje okres od 26 kwietnia 2012 roku do dnia dzisiejszego. 
W okresie sprawozdawczym realizowano najważniejsze sprawy dotyczące rozwoju Gminy. 
W gronie kierownictwa zapoznano się i dyskutowano nad interpelacjami i wnioskami 
zgłaszanymi na Sesji i Komisjach oraz spotkaniach z mieszkańcami. Szeroko omawiano 
wszystkie wnioski odnoszące się do zgłoszenia propozycji podziału tak zwanych wolnych 
środków. Kierownictwo Gminy wypracowało stanowisko odnośnie realizacji zadań własnych 
oraz zadań do realizacji wspólnie z Powiatem. 
Od 2 do 5 maja uczestniczyłem w delegacji do Brukseli, wyjazd organizował ZGW RP. 
Podczas pobytu w Brukseli uczestniczyłem w spotkaniu Rady Regionów oraz zapoznałem się 
z programami rozwoju i finansowania na lata 2014-2020. 
6 maja uczestnictwo w spotkaniu z osobami zesłanymi na Sybir, spotkanie miało miejsce w 
GPCKiE w Plichtowie. 
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W omawiany okresie sprawozdawczym odbyłem dwukrotnie spotkanie z firmą 
ubezpieczającą majątek Gminy – Towarzystwem Ubezpieczeń Wzajemnych. Omawiano 
dalszą współpracę, w tym poprzez promocję na budynkach komunalnych i wiatach 
przystankowych.  
8 maja uczestnictwo wraz z grupą Radnych w spotkaniu u Starosty – omawiano budowę 
chodnika w Wiączyniu Dolnym i ulicy Aksamitnej. 
9 maja podpisanie umowy w Sejmiku odnośnie przekazania GPCKiE w Plichtowie Dyrekcji 
Centrum. 
10-11 maja uczestnictwo w Walnym Zebraniu ZGW RP – omawiano ważne sprawy dla gmin, 
w tym inicjatywę „subwencji ekologicznej”. 
Uczestnictwo w Zarządzie Głównym OSP. 
Przygotowanie Majówki Samorządowej, w imprezie brali udział przedstawiciele 
Nadleśnictwa i Związków Łowieckich. 
Uczestnictwo w meczu i spotkaniu z drużyną UKS Lipiny, drużyna ta awansowała do A Klasy 
rozgrywek. 
Uczestnictwo w posiedzeniach Komisji Rady Gminy Nowosolna. 
25 maj uczestnictwo w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin Wiejskich Województwa 
Łódzkiego. 
24 maja – Święto Samorządu Terytorialnego, Majówka Samorządowa, składam 
podziękowania dla wszystkich, którzy przygotowywali tą uroczystość oraz wszystkim 
uczestnikom. 
W dniu 28 maja uczestnictwo na zaproszenie Prezydenta RP w spotkaniu samorządowców  
z całej Polski z okazji Dnia Samorządowca. 
W dniu 29 maja uroczystości z okazji Dnia Samorządowca organizował również Sejmik 
Województwa Łódzkiego. 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska : 
Chciałabym uzyskać rzeczową informację, co z tych spotkań wypłynęło dla Gminy i jaki był 
wynik spotkania u Starosty, na którym byłam, bo część radnych i część sołtysów jest na 
pewno efektami tego spotkania zainteresowana. 
Wójt Gminy Tomasz Bystroński :  
Zawsze jestem do dyspozycji i jeżeli jest potrzeba rozszerzenia jakiegoś punkt to jestem 
gotowy. Odnośnie spotkania u Starosty, poprzedzone ono było przygotowaniami 
merytorycznymi, po spotkaniu i rozmowach na dzień dzisiejszy Pan Starosta pozwolił mi, 
 w jego imieniu rozmawiać z projektantami. Po decyzji Pana, który musiałby rozebrać 
ogrodzenie, rozmawiałem już z projektantami w tej sprawie. Przedstawiłem projektantowi 
nowe założenia do projektu, które zostaną skonsultowane z właścicielem posesji. 
Odnośnie Wiączynia Dolnego, Powiat na razie nie jest zainteresowany prowadzeniem tej 
inwestycji. 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska : 
Moim zdaniem należy wskazać na kierunki projektu budowy tej ulicy. Starosta przychylał się 
do projektu mniej rozbudowanego. 
Wójt Gminy Tomasz Bystroński :  
Projekt jest już na ukończeniu i to jest projekt pełny ( takie wykonanie projektu zlecił 
Powiat), a realizacja jego może nastąpić etapami. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
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Ja też byłam uczestnikiem tego spotkania, przyjęliśmy na nim harmonogram postępowania i 
przewidziałam omówienie tego tematu w interpelacjach. Sprawę tą omówiliśmy teraz to nie 
będę jej podnosiła w interpelacjach. 

Na obrady przybył radny Grzegorz Grzeliński. 
Ad. II.1 
Radna Małgorzata Kamińska - Bruszerwska : 
Odczytała projekt uchwały Nr XVII/104/12 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
nieruchomości zamiennej w ramach odszkodowania. 
Głosowanie : „15” głosów „za”; „0” głosów przeciw; „0” głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Stwierdziła podjęcie uchwały Nr XVII/104/12 – załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad. II.2 
Radna Małgorzata Kamińska - Bruszerwska : 
Odczytała projekt uchwały Nr XVII/105/12 w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Nowosolna do złożenia wniosku o dofinansowanie oraz przyjęcia do realizacji 

przedsięwzięcia pod nazwą : „Budowa kanalizacji w miejscowości Natolin i Teolin”  

w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. 

Głosowanie : „13” głosów „za”; „0” głosów przeciw; „2” głosy „wstrzymujące się”. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Stwierdziła podjęcie uchwały Nr Nr XVII/105/12  – załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. II.3. 
Radny Piotr Szcześniak : 
Czy Toya dookreśliła, w jakiej kolejności będą podłączane poszczególne miejscowości naszej 
Gminy i czy wszyscy zainteresowani mieszkańcy będą mieli Internet. 
Zastępca Wójta Jan Kieler : 
Do końca czerwca 2012 roku, firma Toya zobowiązała się do przedstawienia harmonogramu 
podłączania mieszkańców.  
Radna Małgorzata Kamińska - Bruszerwska : 
Umowa powinna zwierać, jako załączniki uzgodnienia odnośnie szkód powstałych w wyniku 
prowadzonych prac, harmonogram inwestycji, termin wykonania, kary umowne. 
Radny Andrzej Gabara : 
Efektem projektu uchwały jest tylko zawarcie umowy dzierżawy mikrokanalizacji 
teletechnicznej i w takiej umowie nie zawiera się podnoszonych przez radną Kamińską 
spraw. Te sprawy reguluje się zupełnie innymi dokumentami. Te sprawy szeroko były 
wyjaśniane i omawiane na Komisjach. 
Radna Małgorzata Kamińska - Bruszerwska : 
Odczytała projekt uchwały Nr XVII/106/12 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
mikrokanalizacji teletechnicznej. 
Głosowanie : „15” głosów „za”; „0” głosów przeciw; „0” głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Stwierdziła podjęcie uchwały XVII/106/12 – załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Ogłosiła przerwę w obradach. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
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Wznowiła obrady po przerwie. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Powitała radnego Powiatowego Marka Markiewicza. 
 
Ad. II.4. 
Wójt Gminy Tomasz Bystroński : 
Zgłosił autopoprawkę do tytułu uchwały : w tytule uchwały po słowie „określenia” dodać : 

„warunków i zasad korzystania z”. Cały tytuł uchwały będzie brzmiał: „w sprawie określenia 

warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Nowosolna”. 

Radny Piotr Szcześniak : 

W załączniku Nr 1, liczba porządkowa 13 – pod numerem Grabina 79 nie ma przystanku, 

przystanek jest pod innym adresem (jest obok). 

Wójt Gminy Tomasz Bystroński : 
W związku z tą uwagą, ponownie zweryfikowane zostaną lokalizacje przystanków, nie będzie 

to miało wpływu na treść merytoryczną uchwały. 

Radna Małgorzata Kamińska - Bruszerwska : 
Odczytała projekt uchwały Nr XVII/107/12 w sprawie określenia warunków i zasad 

korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Nowosolna. 

Głosowanie : „14” głosów „za”; „0” głosów przeciw; „0” głosów „wstrzymujących się” 
(radny Czesław Marciniak nie brał udziału w głosowaniu). 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Stwierdziła podjęcie uchwały Nr XVII/107/12 – załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad. II.5. 
Radna Małgorzata Kamińska - Bruszerwska : 
Odczytała projekt uchwały Nr XVII/108/12 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowosolna na lata 2012 – 2016. 

Głosowanie : „14” głosów „za”; „0” głosów przeciw; „0” głosów „wstrzymujących się” 
(radny Czesław Marciniak nie brał udziału w głosowaniu). 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Stwierdziła podjęcie uchwały Nr XVII/108/12 – załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad. II.6. 
Radna Małgorzata Kamińska - Bruszerwska : 
Odczytała projekt uchwały Nr XVII/109/12 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/93/12 Rady 

Gminy Nowosolna z dnia 28 marca 2012 roku w sprawie ustalenia stawki jednostkowej 

dotacji dla samorządowego zakładu budżetowego na 2012 rok. 

Głosowanie : „13” głosów „za”; „0” głosów przeciw; „1” głos „wstrzymujący się” (radny 
Czesław Marciniak nie brał udziału w głosowaniu). 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Stwierdziła podjęcie uchwały Nr XVII/109/12 – załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad. II.7. 
Radny Grzegorz Grzeliński : 
Zostałem upoważniony przez radnych, którzy podpisali się pod inicjatywą, która z przyczyn 
formalnych nie została przyjęta, odnosi się to do Orlika. My, uważamy, że deficyt mógłby być 
mniejszy, o co najmniej 400 tys. złotych i uważamy, że budowa jednego boiska przy drugim, 
wobec deficytu budżetowego i dyscypliny budżetowej to nieporozumienie i będziemy 
głosować przeciwko przedstawionym zmianom do budżetu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Inicjatywa uchwałodawcza radnych została odrzucona nie ze względów formalnych, ale co 
należy podkreślić ze względów prawnych ( ustawowe uregulowania). 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska : 
Wraz z wniesieniem naszej inicjatywy oczekiwaliśmy podjęcia dialogu na ten temat, a dialogu 
nie było. 
Wójt Gminy Tomasz Bystroński : 
Moją pierwszą propozycją odnośnie podziału wolnych środków było przeznaczenie ich na 
spłatę zadłużenia, na co radni nie wyrazili zgody. Efektem uzgodnień z Komisji jest dzisiejszy 
projekt uchwały. Debatę względem budowy prowadzę z rodzicami, wpływają pisma  
z poparciem budowy takiego obiektu na terenie Gminy. W podziale wolnych środków nie ma 
Orlika, budowa Orlika została wpisana do budżetu i uchwalona w grudniu ubiegłego roku,  
w uchwale budżetowej na 2012 roku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Projekt omawianej uchwały dotyczy podziału wolnych środków, który omawialiśmy szeroko 
na Komisjach. 
Radny Andrzej Gabara :  
Dziwie się takiej dyskusji, ponieważ przy omawianiu podziału wolnych środków takich 
dyskusji nie było. Jeżeli dzisiaj nie przyjmiemy podziału wolnych środków, to automatycznie 
mamy następne wolne środki na przyszły rok, bo jeżeli szybko nie zrobimy przetargów 
 na roboty inwestycyjne, to inwestycje te nie zostaną wykonane. Mam nadzieję, że radni 
pamiętają głosowanie nad budżetem, radny Grzeliński był przeciwny budżetowi a pozostali 
głosowali za budżetem, gdzie był Orlik zaplanowany. 
Radny Czesław Marciniak :  
Pytanie do radnego Grzelińskiego : proszę o wytłumaczenie, podanie jak Pan wylicza, 
że wolne środki powinny się zwiększyć o 400 tys. zł.  
Radny Grzegorz Grzeliński : 
Wolne środki zwiększyłyby się o 400 tys. zł, jeżeli Pani Skarbnik przeznaczyłaby je na spłatę 
zadłużenia w całości. 
Radny Piotr Szcześniak : 
Uważam, że to jest ostatni moment na zanegowanie budowy Orlika, przez grupę radnych, do 
których należę. Uważam, że jest to lekceważenie naszych wniosków z Komisji- brak ankiety 
wśród rodziców odnośnie budowy Orlika, że nie jest to tylko Pana obietnica wyborcza. 
Budowa Orlika już jest i proszę nas radnych zrozumieć, bo środki wolne są potrzebne radnym 
dla ich miejscowości. 
Radna Małgorzata Kamińska - Bruszerwska : 
Odczytała projekt uchwały Nr XVII/110/12 w sprawie zmian do budżetu Gminy Nowosolna 

na 2012 rok. 

Głosowanie : „10” głosów „za”, „5” głosów przeciw; „0” głosów „wstrzymujących się”. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
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Stwierdziła podjęcie uchwały Nr XVII/110/12 – załącznik nr 11 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Uzasadnieniem głosowania radnych jest przebieg dyskusji, co zostało uwiecznione w 
nagraniu z przebiegu sesji. 
Radny Andrzej Gabara :  
Należy tutaj uwidocznić, że gdyby „ta” uchwała nie „przeszła”, to Orlik i tak będzie 
budowany, ponieważ realizujemy budżet, który był uchwalony w grudniu 2011 roku. 
Natomiast dzisiejsza uchwała odnośnie zmian do budżetu odnosiła się tylko do podziału 
wolnych środków, o które radni, którzy dzisiaj głosowali przeciw zabiegali na Komisjach. 
Radny Sławomir Adamczewski : 
Dziwie się, że grupa radnych, która głosowała teraz „przeciw”, przy uchwale odnośnie WPF 
głosowała „za”. Jeżeli chce się być konsekwentnym, to należało głosować „przeciw” za WPF i 
za budżetem. A tak jest to „cyrk”. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Ogłosiła przerwę w obradach. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Wznowiła obrady po przerwie. 
 
Ad.III.1. 
Wójt Gminy Tomasz Bystroński : 
Omówienie realizacji interpelacji z sesji XVI – załącznik nr 12 do protokołu. 
Radna Katarzyna Kucharska : 
Poprosiła, aby informacja o zasadach odpłatności za korzystanie z MPK została wywieszona 
na tablicach sołeckich. Kiedy wejdą w życie postanowienia, które są zawarte w przytaczanych 
tu protokołach. 
Radny Grzegorz Grzeliński : 
Odnośnie mojej interpelacji, to wzbogacę (pismo do Nadleśnictwa) o własne zdjęcia. 
 
Ad.III.2. 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska: 
Moja interpelacja dotyczy przeniesienia krańcówki MPK z obecnego miejsca, na ulicę 
Główną, Centrum Ojca Pio. Ludzie oczekują odpowiedzi, w jaki sposób komunikacyjnie 
zostanie rozwiązane docieranie do tego autobusu. Co się będzie działo z autobusem „91 B” 
oraz jak będzie wyglądała koordynacja z autobusem w kierunku Starych Skoszew. 
Chciałabym odpowiedź, jak to perspektywicznie będzie wyglądało. 
Radny Grzegorz Grzeliński (zapytanie) : 
Co będzie z budynkiem, który znajduje się w obrębie skrzyżowania, które będzie 
przebudowywane, a budynek służy licznym grupom społecznym. Czy przewiduje się 
rozbiórkę tego budynku. 
Radny Andrzej Gabara :  
W ramach bieżącego utrzymania dróg, proszę o „zadbanie” o ulicę Żytnią. Zwłaszcza po 
deszczach mieszkańcy „toną” w błocie na tej ulicy, jej naprawa umożliwi normalne 
funkcjonowanie. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Wnoszę o uruchomienie procedury ścięcia uschniętej olchy na przeciwko posesji 9 B 
 w Moskwie. Łamią sie gałęzie, stan drzewa stwarza zagrożenie dla użytkowników drogi 
gminnej. Drzewo rośnie na terenie gminnym. 
Radna Aleksandra Piotrowska :  
Chciałabym podziękować za wykoszenie poboczy, jednakże chciałabym zwrócić uwagę  
na zakrzaczone rowy drogi powiatowej, które wymagają rzetelnego oczyszczenia. 
Radny Mirosław Janasik : 
W miejscowości Dąbrowa przy hydroforni jest niebezpieczny zakręt, koniecznie w tym 
miejscu potrzebna jest linia ciągła. Brak tej linii stanowi duże zagrożenie w sytuacji, gdy 
autobus MPK zatrzymuje się na przystanku. Zgłaszam drugi raz ten problem, czy z naszych 
funduszy, a nie powiatowych można przeznaczyć finanse na ten cel. 
Radna Joanna Orysiak – Witkowska :  
Chciałabym zgłosić problem nieszczelności silosów w firmie Pozbruk. W tej chwili zmieniła się 
w tej firmie dyrekcja. Mieszkańcy zgłaszają ten problem do mnie, „widać” (cement) na 
parapetach, dachach, jest bardzo duże pylenie. 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska :  
Na ulicy Pszenicznej, przy ostrym zakręcie, jadąc w stronę miasta, na poziomie tej odnóżki, 
gdzie mieszka pan minister, jest w lesie przewrócone drzewo, które wisi końcem gałęzi na 
linii telekomunikacyjnej. 
Radny Andrzej Gabara : 
Zgłaszałem osobiście do TP SA ten problem, nie jest ona zainteresowana ( przesłałem 
zdjęcia), las jest prywatny. Jeżeli linia całkowicie się zerwie to dopiero będą naprawiać. 
 
Ad.III.3. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Złożyła formalny wniosek do przegłosowania – odczytanie wniosku- załącznik nr 13 do 
protokołu. 
Wniosek ten jest efektem wniosku o znamionach skargi, który został złożony przez Pana 
Strzałkowskiego. Rada skierowała go na mocy uchwały do Komisji Rewizyjnej. Komisja 
Rewizyjna zawnioskowała o przeprowadzenie audytu względem budowy GPCKiE. Z uwagi, że 
nie ma umocowania prawnego uchwała skonstruowana na podstawie wniosku Komisji, 
został opracowany niniejszy wniosek do Wójta Gminy. 
Głosowanie wniosku: 
„za”- 9 głosów; 1 głos „wstrzymujący się”; 5 głosów „przeciw”. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Stwierdziła przyjęcie wniosku Rady o przeprowadzenie audytu wewnętrznego. 
Radny Andrzej Gabara : 
Mieszkańcy naszej Gminy korzystają z ulicy Marmurowej, jest ona w fatalnym stanie 
 i powinniśmy dołożyć starań, aby jakość tej drogi się poprawiła i mieszkańcy bezpiecznie z 
niej korzystali. W związku z tym, czy ze strony Urzędu Gminy Nowosolna są prowadzone 
działania w porozumieniu z ZDiT w Łodzi, dla poprawy bezpieczeństwa na tej ulicy. Moje 
osobiste rozmowy w tej sprawie nie dają dotychczas skutku. 
Radny Grzegorz Grzeliński :  
Do inżyniera miasta wpłynęło dużo wniosków o odszkodowanie, za szkody spowodowane 
stanem tej ulicy, wśród nich byłem też i ja, dostałem odszkodowanie. Szkoda mogła być 
jednak większa, ponieważ trelinka „wyskakuje”. 
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Mieszkaniec Gminy Nowosolna Krzysztof Rymarek :  
Przedstawił prezentacje (zdjęcia), przedstawiającą stan ulicy Marmurowej. 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska : 
Chciałabym zaproponować, aby wkroczyć, ze swoimi potrzebami i opinią na temat ulicy 
Marmurowej i ulicy Jana i Cecylii na terenie Łodzi, podchodząc kompleksowo do planów 
miasta Łodzi i zaakcentowania naszych potrzeb komunikacyjnych. Potrzebne byłoby takie 
spotkanie z Panią Prezydent, jak z Panem Starostą. 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska : 
W związku z powołaniem dwóch nowych etatów, jeden dotyczy realizacji ustawy 
„śmieciowej”, proszę o informację czy Gmina podjęła jakieś kroki w tym kierunku 
(rozpropagowanie, informacja) i jaki będzie zakres obowiązków zatrudnionej osoby 
odpowiadającej za tą ustawę. 
Wójt Gminy Tomasz Bystroński : 
Interpelacja radnej Kamińskiej dotyczyła rozpoznania, jak będzie wyglądała komunikacja po 
oddaniu nowej krańcówki – problemy mogą mieć mieszkańcy dojeżdżający od strony 
Grabiny, ponieważ będą wysiadać na krańcówce przy placu Ojca Pio. Dla pozostałych 
mieszkańców nic sie nie zmieni. Proponuję, aby najlepiej na piśmie mieszkańcy 
zaproponowali, jakie rozwiązanie byłoby dla nich najlepsze. 
Radny Grzeliński wnioskował odnośnie skrzyżowanie – jest już złożony projekt, nie ma tylko 
pozwolenia na budowę. Dla wykonania robót drogowych według projektu, nastąpi częściowe 
wyburzenie tego budynku. Przy udziale radnego Janasika odbyły się rozmowy w tej sprawie. 
Proszę o przedstawienie koncepcji powstania nowego budynku w Kalonce, dla projektowania 
budżetowego.  
Radny Gabara – odnośnie ulicy Żytniej, zwrócę uwagę przy bieżącym utrzymaniu na tą ulicę. 
Radna Piotrowska – względem rowów drogi powiatowej – proszę radnego Powiatowego 
 o zgłoszenie problemu, jako interpelacji. 
Radny Janasik – zostanie wystosowane pismo z prośbą o wykonanie. Gmina Nowosolna 
 nie może przeznaczyć środków na ten cel. 
Radna Orysiak - Witkowska – Gmina nie ma możliwości kontroli, stosowne pismo wyślemy 
do WIOŚ-u. 
Radna Kamińska – pytała o etaty- jedna osoba jest przyjęta na miejsce Pani Lesiak, druga dla 
realizacji ustawy „śmieciowej”, nadzorującym tego pracownika jest Sekretarz Gminy. 
Poproszę Sekretarza o sprawozdanie z dotychczasowej działalności w tym zakresie  
i przedstawienie planów na przyszłość ( uzupełnienie radnej Kamińskiej: poproszę o zakres 
działań i kalendarium związane z realizacją ustawy „śmieciowej”). 
Radna Małgorzata Kamińska – Bruszewska : 
Dlaczego zbiórka śmieci niebezpiecznych i wielkogabarytowych odbywa sie tylko na części 
obszaru Gminy. 
Wójt Gminy Tomasz Bystroński : 
Jest to kontynuacja zbiórki z poprzedniego roku, gdzie w 2011 roku na pozostałej części 
Gminy oprócz Starych i Nowych Skoszew została przeprowadzona taka zbiórka. 
Radna Katarzyna Kucharska : 
Kiedy wejdą w życie postanowienia z protokołów, zostanie podpisana nowa umowa 
odnośnie komunikacji MPK. 



Strona 11 z 11 
Protokół z Sesji XVII Rady Gminy Nowosolna 

Zastępca Wójta Jan Kieler : 
Odnośnie komunikacji linii 53 i 54 , w otrzymanym piśmie od ZDiT miasta Łodzi, jest 
informacja o zwróceniu się do Gminy Brzeziny, z prośbą o ustosunkowanie się do uzgodnień 
podjętych na spotkaniach. 
Zgłaszany problem ze światłe pulsującym w Natolinie : według GDDKiA w Łowiczu zostało 
naprawione, ale ponownie się popsuło. 
 
Ad.III.4. 
Radny Sławomir Adamczewski : 
Przytoczył pismo odnośnie taryf MPK, które jest dla niego niejasne. Nie rozstrzyga 
jednoznacznie o opłatach za korzystanie z komunikacji MPK. 
 
Ad.III.5. 
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Wlazło : 
Wobec wyczerpania porządku obrad, podziękowała za uczestnictwo w Sesji i zakończyła 
obrady Sesji XVII Rady Gminy Nowosolna. 
 
Liczba załączników w formie papierowej – 13. 
 
Do protokołu dołącza sie załącznik w postaci nagrania z obrad XVII Sesji Rady Gminy. 
 
 
Protokółowała             Przewodniczący Rady Gminy Nowosolna 
 
 
Małgorzata Lesiak                Janina Wlazło 


